
Bestyrelsesmøde Dagsorden.

Mandag den 24. juni kl. 14 – 16 
Sted: Frivilligcenteret Helsingør, Kronborgvej 1B 2. sal. 

Referat 
Deltagere: Inger, Camilla, Helle, MajBrith, Marianne og Jan. 
Afbud: Preben. 

Indledning: kl. 14 – 14:15  

1. Godkendelse af dagsorden, valg af dirigent. Referent (Jan er fast referent.) 
Herunder tilføjelse af eventuelle punkter som bestyrelsen finder det nødvendigt at 
følge op på.

Dagsordenen blev godkendt.  
Punkt 13. Økonomi Status blev fremrykket og behandlet som nyt punkt 5, 
dermed var der et overblik over de økonomiske muligheder for 
kredsarrangementer inden efterfølgende behandlinger på mødet.  (i referatet 
er det dog fastholdt som punkt 13.) 

MajBrith blev valgt til dirigent.  

2. Godkendelse af referat fra mødet den 29.04.2024. 
Godkendt. 

3. Opfølgning af opgaver, som er aftalt tidligere og som ikke er dagens dagsorden

a. Nordea – adgang for Inger. 
(Ansvarlig Inger.) 
Fortsat åbent punkt. 
 

b. Ansvarlig for opdatering af hjemmeside – overdrages fra Inger  
Marianne Pedersen (frivillig i Fredensborg Café) vil gerne påtage sig 
opgaven. (Ansvarlig Inger.) 
Marianne Pedersen kan ikke påtage sig opgaven. Punktet udgår.

Punkter til drøftelse – kl. 14:15 – 14:45

4. Opfølgning på bestyrelsens seminar onsdag den 22. maj 2024 Herunder  
a. Opgaver i bestyrelsen.  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Rollefordeling mellem formand og næstformand.  
Inger medbringer forslag til mødet (udsendes eventuelt inden mødet). 
Som formand tegner Inger kredsbestyrelsen udadtil og opgaver uddelegeres til 
næstformand og øvrige bestyrelsesmedlemmer med det formål at formanden i 
højere grad frigøres for opgaver, som kan varetages af øvrige 
bestyrelsesmedlemmer. 
(Ansvarlig Inger).  
 
 
(Vi forsøger at fordele øvrige opgaver på dagsordenens nedenstående 
beslutningspunkter, der følges op beslutningerne på bestyrelsesmødet i august.) 
Inger og Camilla laver oplæg til næste bestyrelsesmøde den 26. august. 

 

5. Ældrereform - Velfærd skaber vi sammen.  
Herunder  
Bestyrelsens Agende for samtale med de enkelte kommuner og  
Politiske partier (påvirkning).  
Hvordan kan vi som kredsbestyrelsen påvirke udviklingen og samarbejdet i de 
enkelte kommuner om fx konsulentvirksomhed (Parkinson konsulent), støtte til 
vores medlemmer (tilbud om kurser, hjælpemidler, fysioterapi m.m.) Hvordan vi 
påvirke de politiske fokus og deraf følgende politiske beslutning og midler til disse 
formål?  
(Foreningens strategi er tilføjet nedenfor til inspiration for drøftelsen.) 
 
Til drøftelse. 
(Ansvarlig??) 
Jan laver et oplæg med udgangspunkt i gældende Strategi 2022-2024 til 
mødet i August.

 
Beslutningspunkter – kl. 14:45 til 15:30  
(Opfølgning på bestyrelsens seminar fortsat.) 

6. Forslag til Kredsarrangementer efterår 2024: 
a. Kvantelivet ved Henning Jensen  
(Ansvarlig Camilla) 
Udsættes pga. økonomi og genovervejes i 2025. 
 
b. Avanceret behandling sygeplejerske Anders Clausen BH om DBS + Neurolog 
Anne Mette Hejl BH + patienterfaringer. (Inger) 
Inger undersøger muligheder og er ansvarlig for dette arrangement. Marianne 

2



fortalte om et nyt hjælpemiddel Tyngdevest og på baggrund af drøftelsen 
undersøger MajBrith muligheder og pris for et arrangement med Lina 
Andersen Fysioterapeut Skodsborg. 
 
c. (September mødet den 26.9 er med Diætist er aftalt. Sted Kulsviergården.) 

(Ansvarlig MajBrith) 
 
Husk at inddrage musik og sang til alle møder! (Måske bare det at vi synger fra 
Højskolesangbogen.) 
 
Vi undersøger muligheden for at placere vores kredsmøder alternative steder som 
fx  
Støberihallen i Hillerød (ansvarlig Camilla),  
Metal i Jørlunde (Ansvarlig ??),  
Jan har kontaktet Metal i Jørlunde. De har ikke restaurantkapacitet til at 
rumme et kredsarrangement. 
 
Frederiksborghallen (Ansvarlig Camilla),  
Grønnegadecentret i Hillerød (Ansvarlig Jan).  

Måske også virksomhedslokaler fx  
Favrholm i Hillerød (Novos kursusejendom.) 
Apotekergården i Hillerød (Apotekerforeningens kursusejendom.) 
Jan undersøger eventulle muligheder for Favrholm og Apotekergården. 
 
 
 
 
Kulsviergården er til rådighed på følgende datoer i efteråret 2024:  
10. oktober, 17. oktober, 24. oktober, 14. november, 21. november og 28. 
november. 
 

7. Hjemmeside redaktør.  
Peter Seidel har udvist interesse for denne opgave. Peter Seidel inviteres til mødet 
eller eventuelt til det første møde i august måned. 
(Ansvarlig Camilla.) 
Camilla og Inger undersøger om Peter Seidel kan påtage sig opgaven. 
Punktet genoptages på bestyrelsesmødet i august. 

8. Bestyrelsens mulighed for at træffe beslutninger på møder. 
Det foreslås, at bestyrelsen også i mindretalssituationer kan træffe beslutninger, når 
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bestyrelsen ikke er beslutningsdygtig. (Mindre end 4 bestyrelsesmedlemmer til 
stede.) 
Bestyrelsens beslutning godkendes skriftlig af de enkelte medlemmer ved 
modtagelsen af mødereferatet. Forretningsordenen skal efterfølgende tilrettes i 
forhold til dette forslag. Forslaget og forretningsordenen godkendes endeligt på 
bestyrelsens møde i august. 
(Ansvarlig Jan)

Forslaget blev godkendt. Jan tilretter forretningsorden og denne behandles 
på bestyrelsesmødet i august. 

9. Forslag om fast kalenderinvitation til bestyrelsens møder (sidste mandag i 
måneden kl 14.16.) 
Referenten udsender en kalenderinvitation til bestyrelsens møder det kommende 
år. (August 2024 – juni 2025) 
(Ansvarlig Jan) 
Forslaget blev godkendt og iværksættes for perioden august 2024 til marts 
2025 (generalforsamlingen og valg til bestyrelsen kan medføre ændringer!) 

10.Cafetovholdermøder. 
Det foreslås at bestyrelse afholder møde med Café Tovholderne to gange årligt.  
Mulige mødedatoer er: 
a. Den 4. september 2024 10-12.30 inkl. Frokost (alternativt den 11. september 
2024) 
Mødet blev besluttet afholdt den 4. september kl. 10-12.30 i Ayahouse (med 
forbehold for endelig godkendelse af Camilla.) 
 
b. I forbindelse med kredsarrangement i november måned 2024. (Dato ej fastsat.) 
Det er fortsat hensigten at afholde et kredsarrangement i november måned, 
men endelig dato er afhængig af eventuelt kredsarrangement i efteråret.  
 
Punkter til dagsordenen:  
a. Rekruttering af Cafetovholdere. Drøftelse: Hvad skal der til for at man får lyst til at 
være frivillig. Input og interesse samt medlemsundersøgelse inddrages i drøftelsen. 
Herunder også pleje af sociale relationer, foredrag m.m. (Cafeens opgaver er 
mangfoldige.) 
(Ansvarlig Inger) 
Punktet indgår i den videre planlægning af Cafetovholdermøderne.  
 

11. Åbne bestyrelsesmøder: 
Forslag: Der afholdes åbne bestyrelsesmøder i  
Helsingør 30. september 2024,  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Hillerød 25. november 2024,  
Frederikssund 24.februar 2025,  
 
Fredensborg 28. april 2025. 
Cafetovholderne inddrages i planlægning af møderne. 
(Ansvarlig Inger) 
På mødet konkluderede vi, at de åbne bestyrelsesmøder skal have en særlig 
tilrettelæggelse, så det åbne møde bliver et relevant møde for medlemmerne. 
Dette gælder både form og indhold af møderne. Relevante temaer kunne være 
Medlemsundersøgelser, Input fra de enkelte kommuner, Foreningens Mål og 
Strategi 2024-2026 og Kommunale tilbud til medlemmerne om hjælp og 
rådgivning og i denne sammenhæng lokal strategi for påvirkning i forbindelse 
med næste kommunalvalg. 

12.Fast mødereferent.  
Det foreslås, at Jan er fast mødereferent med backup af Camilla (Begge er villige til 
at påtage sig opgaven.) Bestyrelsens forretningsorden tilrettes i henhold til 
beslutningen. 
(Ansvarlig Camilla og Jan) 
Forslaget blev godkendt. 

13.Økonomi status  
(Ansvarlig Marianne) 
Status indestående d.d.:

Hoved konto 18.396 Kr.  
 
Allerød 7.157 Kr.  
Egedal 3.315 Kr.  
Fredensborg 10.527 Kr.  
Frederikssund 6.402 Kr.  
Helsingør 1.575 Kr.  
Hillerød 6.607 Kr.  
 
Bestyrelsen besluttede pga. af den økonomiske status, at der ikke gives 
tilskud til Caféerne i 2024.

Orienteringspunkter og afrunding – kl. 15:30 – 16:00  

14.Eventuelt. 
På baggrund af usikkerhed om fortsat mulighed for at afholde møde i 
Frivilligcenter Helsingør besluttede bestyrelsen at undersøge muligheden for 
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at afholde møder i Helsingør Sundhedshus. Usikkerheden skyldes, at Byrådet 
drøfter muligt salg af Frivilligcenteret. 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